
Raadsinformatiebrief 

RIB nummer 2022 93 
collegevergadering d.d. 27 juni 2022 
programma Gezond en actief Venlo 
portefeuillehouder Wethouder Smeets 

venlo 
GEMEENTEBESTUUR 

ons kenmerk 1877229 
team RGMAPG 
steller Mariëlle de Groot 
doorkiesnummer +31 625534578 
e-mail m.degroot@venlo.nl 
datum 17 juni 2022 
bijlage(n) 3 
datum verzonden 

3 0 JUNI 2022 

Onderwerp 

Herijking beleid gemeenschapsaccommodaties: update en resultaten onderzoek 
gemeenschapsaccommodaties door Opiniepijlers 

Kennisnemen van 
Wij informeren u door middel van deze raadsinformatiebrief over de herijking van het 
beleid voor de gemeenschapsaccommodaties. Dit betreft: 

• Een update van het proces van herijking; 
• De uitkomsten van het onderzoek over de gemeenschapsaccommodaties dat 

Opiniepijlers namens de gemeente Venlo heeft uitgevoerd onder inwoners van 
Venlo; 

• De wijze waarop u betrokken wordt in het vervolgproces. 

Update 
Op 31 maart 2021 bent u door middel van een raadsinformatiebrief geïnformeerd over de 
evaluatie van het accommodatiebeleid (raadsinformatiebrief 027 Eindevaluatie beleid, 
beheer en gebruik gemeenschapsaccommodaties 2016-2020). 

In mei 2021 heeft er een raadsconsultatie (RC 2021-09) plaatsgevonden om met u in 
gesprek te gaan over de wijze waarop het proces om te komen tot een herijking van dit 
beleid, zou moeten worden ingericht. Met u is gesproken over een tijdpad om te komen tot 
een herijking, de afzonderlijke stappen binnen dat tijdpad en de verschillende partners die 
gedurende dit traject betrokken dienen te worden. Op basis van deze consultatie is er een 
procesplan vastgesteld bestaande uit de volgende onderdelen: 

1. Het uitvoeren van een analyse van de financiële cijfers en geografische data van 
de huidige gemeenschapsaccommodaties in Venlo; 

2. Het bepalen van uitgangspunten voor het te herijken beleid en de wijze waarop het 
proces van co-creatie wordt vormgegeven; 

3. Het afleggen van werkbezoeken; 
4. Het schetsen van de eerste contouren van het herijkte beleid; 
5. Een raadsconsultatie over de eerste contouren van het nieuwe beleid. 
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Op 8 december 2021 bent u door middel van een raadsnotitie (RN 2021-10) geinformeerd 
over de stand van zaken. Daarnaast heeft u zich uitgesproken over de voorgenomen 
uitgangspunten: 

a) Een gemeenschapsaccommodatie is een ontmoetingsplek voor inwoners (0- 100 
jaar) van een dorp, buurt of stad. Doel is het vergroten leefbaarheid, versterken van 
het welbevinden en het tegengaan van bijvoorbeeld eenzaamheid en segregatie. 

b) Ten aanzien van alle maatschappelijke voorzieningen 
(gemeenschapsaccommodaties, Huizen van de Wijk, etc.) zorgen voor 
eenduidigheid. Onder andere door te werken met een eenduidige terminologie. 

c) Om een ontmoetingsplek te kunnen zijn, zijn een aantal functies onmisbaar 
waaronder: 

a. informatie 
b. welzijn 
c. cultuur 
d. ontmoeting. 

Het gaat om functies waar het voor de meeste mensen vanzelfsprekend is om te 
komen zoals een bibliotheek, een school, etc. 

d) Behalve in stenen te investeren, is het nodig ook te investeren in activiteiten in de 
gemeenschapsaccommodaties. Om aan te sluiten bij de behoeften/wensen van 
inwoners, worden voor het organiseren van activiteiten naast maatschappelijke 
organisaties ook inwoners betrokken. 

e) Er zijn structureel middelen beschikbaar voor het organiseren van activiteiten. 
f) Indien haalbaar dan heeft elke gemeenschapsaccommodatie een bestuur 

bestaande uit inwoners. Indien dat voor meerdere gemeenschapsaccommodaties 
niet lukt, organiseer het dan op stedelijk niveau. 

De belangrijkste punten uit dit gesprek waren: 

1. De behoefte van de wijk en haar inwoners moet leidend zijn bij de herijking: hoe 
draagt de gemeenschapsaccommodatie bij aan de behoefte van de wijk en haar 
inwoners. De wijkanalyses geven hiervoor waardevolle informatie. Betrek 
daarnaast dorps- en wijkraden in het co-creatief proces. 

2. Omdat de behoefte van de wijk en haar inwoners leidend is, kan er geen 
standaardmal gehanteerd worden en is maatwerk het uitgangspunt. 

3. Reuring en activiteiten zijn geen doel op zich. Alleen als de wijk vraagt om reuring 
en activiteiten, moet dat gefaciliteerd worden. 

4. Ga in gesprek met gemeenschapsaccommodaties, zodat er een duidelijk 
klantbeeld ontstaat. 

5. Breng de gemeenschapsaccommodaties in beeld bijvoorbeeld in de vorm van een 
SWOT-analyse. 

6. Zelfsturing als het kan en biedt ondersteuning als dit nodig is. 
7. Organiseer het co-creatieproces met de verschillende samenwerkingspartners er 

zorg er voor dat het proces als co-creatie wordt ervaren. 

In deze raadsnotitie is ook aangegeven dat u rond de zomer 2022 wordt geconsulteerd 
over het herijkte beleid ter voorbereiding op besluitvorming. 
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In het coalitieakkoord is aangeven dat de coalitie in de eerste helft van de coalitieperiode 
richting, handen en voeten wil geven, aan een nieuw beleid voor de 
gemeenschapsaccommodaties, passend bij Venlo en bij deze tijd. 

Inmiddels zijn de volgende stappen gezet in het proces van herijking: 

1. De analyse van cijfers en data van de huidige gemeenschapsaccommodaties in 
Venlo is verder uitgewerkt. Een voorbeeld van hoe we dit aanpakken is in bijlage 4 
bijgevoegd. 

2. Er zijn werkbezoeken afgelegd aan individuele accommodaties in afstemming met 
SMAV; 

3. De mening van inwoners van Venlo is opgehaald door het houden van een brede 
peiling door Opiniepijlers; 

4. Er is een analyse van de wijkanalyses uitgevoerd. 

De vervolgstappen zijn als volgt: 

1. Het opstellen van een notitie met uitkomsten van het herijkingsproces bestaande 
uit de analyses en de resultaten van het co-creatieproces; 

2. Een voorstel maken met contouren voor het nieuwe beleid; 
3. Themabijeenkomst met de gemeenteraad in oktober 2022 over de uitkomsten van 

het proces van herijking en de voorgestelde contouren voor het nieuwe beleid; 
4. Het ontwikkelen van een strategie om de contouren van het nieuwe beleid te 

realiseren; 
5. Het vertalen van de contouren van het nieuwe beleid en de strategie naar een 

uitvoeringsplan; 
6. Besluitvorming over de herijking is voorzien voor het eerste kwartaal 2023. 

Deze vervolgstappen worden doorlopen in samenspraak met een dialooggroep bestaande 
uit SMAV, vertegenwoordigers van de gemeenschapsaccommodaties, inwoners en 
samenwerkingspartners. 

Hierna informeren we u over de uitkomsten van het onderzoek naar 
gemeenschapsaccommodaties dat door Opiniepijlers is uitgevoerd onder inwoners van 
Venlo. Daarnaast informeren we u over de wijze waarop de u betrokken wordt in het 
vervolgproces. 
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Resultaten onderzoek gemeenschapsaccommodaties door Opiniepijlers 
Kernboodschap 
Onderdeel van de herijking van het beleid van de gemeenschapsaccommodaties is een 
onderzoek onder de inwoners van Venlo. Opiniepijlers heeft dit onderzoek in opdracht van 
de gemeente Venlo in januari en februari 2022 uitgevoerd. In totaal zijn 1502 inwoners 
gevraagd naar hun mening over de gemeenschapsaccommodaties verdeeld over de 
volgende categoriën: 

755 Diepte-interviews met inwoners op straat 
701 Digitale enquetes waarvan: 

• 237 inwoners < 30 jaar 
• 464 inwoners> 30 jaar 

46 Gesprekken met inwoners met een niet-westerse achtergrond 
1502 Inwoners 

De conclusies uit dit onderzoek zijn als volgt: 

1. Gemeenschapsaccommodaties zijn als een soort V&D: iedereen kent de winkel, 
maar weinigen kwamen er nog vaak. Veel inwoners kennen de naam van het 
buurthuis of wijkcentrum in hun omgeving, maar de meeste mensen komen er niet. 

2. Het is niet goed bekend wat er wordt georganiseerd in een buurthuis. 
3. Veel inwoners zeggen dat een buurthuis eerder een accommodatie is voor ouderen 

of alleenstaanden. 
4. Inwoners die er wel gebruik van maken waarderen wat er gebeurt en oordelen over 

het algemeen positief over een buurthuis. 
5. Jongeren komen nauwelijks naar een buurthuis, maar zouden wel komen als de 

activiteiten passen bij hun leefwereld. 
6. Op allerlei plekken in de gemeente Venlo zijn spontaan grotere en kleinere 

ontmoetingsplekken ontstaan. Mensen willen elkaar ontmoeten, maar dat hoeft niet 
per se in een buurthuis. 

7. Er zijn meer partijen in de gemeente die willen meewerken aan het versterken van 
cohesie in de buurt, zoals de twee grote moskeeën en sportverenigingen. 

8. Er is een groot verschil in waardering van gemeenschapsaccommodaties. 
Inwoners geven hoge maar ook lage cijfers aan (niet) passende openingstijden, 
(wel of niet aanwezige) aanspreekpersonen, invulling van de horeca-functie, 
gastvrijheid en het activiteitenprogramma. 

9. Inwoners willen meer betrokken worden bij de programmering van 
gemeenschapsaccommodaties. Ze komen er niet omdat het programma hen niet 
aanspreekt. 

In de bijlage 1 en 2 vindt u de volledige rapportage. 

Communicatie 
De rapportage is besproken met SMA V. Zij hebben ons voorzien van een aantal 
kanttekeningen ten aanzien van het vervolgproces. De uitkomsten van bovenstaand 
onderzoek zijn op 19 mei 2022 teruggekoppeld en besproken tijdens de jaarvergadering 
van SMAV met de gemeenschapsaccommodaties. Ook zijn de voorlopige uitkomsten van 
de werkbezoeken die aan hen zijn afgelegd met hen besproken. Tot slot zijn er afspraken 
gemaakt over het vervolgproces en hun rol in de dialooggroep. 
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Vervolgprocedure raad 
Het vervolgproces ziet er voor u als volgt uit: 

• In oktober 2022 bespreken we met u in een themabijeenkomst de uitkomsten van 
het proces van herijking en de contouren van het nieuwe beleid. 

• Besluitvorming over de herijking door de gemeenteraad is voorzien voor het eerste 
kwartaal van 2023. 

Burgemeester en 
de secr · burgemeester 

,/ l 

Nr. Naam Datum 
1. Rapportage Onderzoek gemeenschapsaccommodaties door Opiniepijlers 11-04-2022 

2. Samenvatting Onderzoek gemeenschapsaccommodaties door Opiniepijlers 11-04-2022 

3. Voorbeeld van data-analyse per gemeenschapsaccommodatie 21-06-2022 
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